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leke was er ook nogal beduusd on-
der.”

Later die dag, thuis in de Rees-
hof, werd het lintje uitbundig ge-
vierd. ,,Het hele huis was versierd. 
Er waren zestig man uitgenodigd, 
met catering en alles erop en er-
aan”, kijkt De Kort terug. ,,Ieder-
een wist er van, behalve wij zelf. 
Het is een hele eer om een lintje 
te krijgen. Ik zeg nu tegen ieder-
een dat ik geen Wil de Kort meer 
heet, maar Sir William”, zegt de 
85-jarige Tilburger lachend. ,,En 
een maand lang ben ik nog iedere 
dag gefeliciteerd als ik boodschap-
pen ging doen in winkelcentrum 
de Heyhoef.”

Het begon allemaal in 1966, met 
de bewegingsgroep waarvan De 
Kort mede-oprichter was. In de 
Oude Warande begon de Tilbur-
ger drie keer per week bewegings-
lessen te geven. 

Een damesgroep op dinsdag, 

twee herengroepen in het week-
end. 56 jaar later doet De Kort dat 
nog steeds.

Wat was de reden dat u daarmee 
begon?
,,Ik was een jaar of 28, we waren 
net getrouwd, hadden twee 
kleine kinderen en ik was grafi-
cus bij Tuerlings, daar heb ik veer-
tig jaar gewerkt. Maar ik ben ook 
altijd met sport bezig geweest. Als 
jongetje van acht ben ik begon-
nen met gymles en daarna ging ik 
ook aan atletiek doen. Al voordat 
er sprake was van de trimclub 
ging ik langs het kanaal hardlo-
pen.“ ,,Later stond er in de krant 
een oproepje waarin gevraagd 
werd om een instructeur die be-
wegingslessen kon geven. Ik was 
een enthousiaste sportleider en 
wilde iets doen, zonder dat er een 
vereniging met statuten en derge-
lijke bij kwam kijken. Mijn vrouw 

zei dat dat wel iets voor mij was, 
want daarnaast was ik ook al 
jeugdleider bij gymvereniging 
Kunst en Kracht. Die vonden het 
verschrikkelijk dat ik met dat 
trimclubje aan de slag ging.”

Waarom?
De Kort maakt al wrijvend een 
gebaar met zijn duim en wijsvin-
ger. ,,Geld. Toen al. Die waren 
bang dat er leden weg zouden lo-
pen, want bij mij heeft er nooit 
iemand iets hoeven te betalen. Ik 
heb nooit iets gevraagd, al kreeg 
ik later wel eens loopschoenen of 
een trainingspak. Het gaat nu nog 
steeds op basis van een vrijwillige 
bijdrage, meestal een bedrag van 
vijftien of twintig euro per jaar. 
Iedereen kan meedoen en dat 
hebben we tot nu toe volgehou-
den. We hebben altijd alles zelf 
georganiseerd, tot grote feesten 
aan toe. Want buiten het bewe-

gen heb ik er ook veel sociale con-
tacten aan overgehouden.”

Dan komt het fotoboek op tafel, 
dat volstaat met zwartwitafdruk-
ken en krantenartikelen uit de 
hoogtijdagen van de trimclub 
waarin wekelijks 250 dames en 
130 heren meededen en die in de 
beginjaren door het leven ging als 
de ‘De Dikbuiken.’

Bijzondere naam.
De Kort lacht. ,,Na een jaar heb-
ben we er Trimclub Tilburg en la-
ter Fitclub Tilburg van gemaakt, 
omdat de buiken er toen bij ieder-
een af waren. Want we gingen al-
tijd. In de kou, sneeuw en regen. 
En we beginnen om acht uur ‘s 
morgens. Dan heb ik in het week-
end nog wat aan de dag en voor-
heen moest ik nog werken op za-
terdag. En voor de damesles heb 
ik al die jaren op dinsdag twee 
uur verlet. Dan werkte ik ‘s 
avonds twee uur langer door om 
‘s morgens les te kunnen geven. Ik 
heb er altijd alles voor over gehad. 
En nog steeds. Al lopen we niet 
hard meer.”

Hoelang bent u nog van plan om 
door te gaan?
,,Tot het einde toe, heb ik altijd 
gezegd. Tot ik niet meer kan. Ik 
heb vier jaar geleden een hartin-
farct gehad en dat is allemaal weer 
goed gekomen. Maar in ons man-
nengroepje zijn we nog maar met 
zijn vijven. De oudste is 92. Bij de 
vrouwen zijn er nog een stuk of 
vijftien. Maar ik kom nog zoveel 
mensen tegen die zeggen dat ze 
vroeger bij mij getrimd hebben. 
Ben je nog aan de gang, vragen ze 
dan. Dat vinden ze geweldig. Of 
mensen die me aanspreken en 
over vroeg beginnen. Weet je nog, 
zeggen ze dan, van die dingen. 
Kijk, ziekte kun je vaak niet voor-
komen, maar zolang je niet ziek 
bent moet je blijven bewegen.”

WIL DE KORT GEEFT 56 JAAR                       BEWEGINGSLESSEN IN DE OUDE WARANDE

l 
Een maand lang ben 
ik nog iedere dag 
gefeliciteerd als ik 
boodschappen ging 
doen
 – Wil de Kort

 e Wil de Kort met zijn lintje: ,,Ik zeg nu tegen iedereen dat ik Sir William heet.” FOTO JULES VAN IPEREN/PIX4PROFS

Start bouw 
Marga 
Klompé 
Building 
De eerste paal is in de grond ge-
boord van het nieuwe onderwijs-
gebouw van Tilburg University. 
Het gebouw gaat de naam dra-
gen van Marga Klompé, de eer-
ste vrouwelijke minister in Ne-
derland. Dat heeft de universi-
teit bekendgemaakt.

Bart Gotink
Tilburg

Het kubusvormige gebouw telt 
straks veertien collegezalen, zelf-
studieplekken en een foyer. Op de 
bouwlocatie lag tot voor kort een 
parkeerkuil. Om het tekort aan par-
keerplaatsen op te lossen, gaat de 
Tilburgse universiteit ook een 
nieuwe parkeergarage bouwen op 
het huidige parkeerterrein aan de 
kant van de Oude Warande.

De naam van het gebouw, Marga 
Klompé Building, werd onthuld bij 
de start ervan door vicevoorzitter 
van het college van bestuur Paulina 
Snijders. Klompé was minister van 
Maatschappelijk Werk vanaf 1956. 
Zij ontving in 1982 een eredoctoraat 
van wat toen de Katholieke Hoge-
school Tilburg was. 

Het nieuwe, houten onderwijs-
gebouw is nodig vanwege de groei 
van het aantal studenten. Inmid-
dels zijn dat er meer dan 20.000. De 
nieuwbouw moet straks ruimte 
bieden aan ongeveer duizend stu-
denten. Het gebouw, 33 meter lang, 
33 meter breed, 22 meter hoog telt 
verschillende zalen voor 24 tot 450 
studenten. Het moet bijna geheel 
energieneutraal worden. Het 
bouwwerk bestaat verder uit een 
vrijwel geheel herbruikbare houten 
draagconstructie.  Het gebouw 
wordt volgens de universiteit zo ge-
plaatst dat een eerste stap wordt ge-
zet naar een verbeterde verbinding 
tussen het station Tilburg Univer-
sity, de omliggende wijk en de 
campus. Het pand komt naast The 
Cube te liggen, een onderwijsge-
bouw dat in 2018 als laatste is opge-
leverd en ruimte biedt aan 2500 
studenten en docenten.  De bedoe-
ling is dat er aan de noordkant van 
het terrein een plein ontstaat.

TILBURG

OC Leijpark krijgt alleen toezegging ETZ en gemeente 
Het ETZ Elisabeth kan verder 
met de grootschalige verbou-
wing van het ziekenhuis in Til-
burg-Zuid. De gemeenteraad 
stemde gisteren in met het be-
stemmingsplan. Het naastgele-
gen Onderwijscentrum Leijpark 
moet het vooralsnog doen met 
toezeggingen.

De school voor speciaal onderwijs 
wil in twee fases een nieuw school-
gebouw realiseren op het huidige 
parkeerterrein van het ETZ. Daar-
over is echter niets opgenomen in 
het bestemmingsplan. 

Het schoolbestuur vroeg de raad 
daarom het besluit uit te stellen. Er 
zou eerst juridische zekerheid moe-

ten komen dat  de beoogde locatie 
naast het ziekenhuis ook daadwer-
kelijk gereserveerd blijft voor een 
nieuw schoolgebouw.

Te zware maatregel
De raad was niet bereid tot uitstel 
van het bestemmingsplan, omdat 
dit de plannen van het ETZ flink 
zou kunnen vertragen. Anderzijds 
had de raad ook wel begrip voor de 
zorgen van OC Leijpark. Het CDA 
kwam daarom met het initiatief-
voorstel om een voorbereidingsbe-
sluit te nemen over de beoogde 
bouwlocatie voor de school. Dit zou 
betekenen dat er gedurende een 
jaar geen andere plannen kunnen 
worden gemaakt voor die plek.

Maar de fracties GroenLinks, 
VVD, D66 en PvdA vonden dat een 
veel te zware maatregel, met boven-
dien nogal wat risico’s en onzeker-
heden. PvdA-raadslid Bea Mieris 
vond het bovendien nogal getuigen 
van wantrouwen richting het ETZ, 
dat vorige week in een brief nog-

maals de toezegging deed dat het 
parkeerterrein echt voor de school 
in beeld is en blijft. ,,Er is toch nie-
mand in deze raad die denkt dat het 
ETZ zich daaraan niet zal houden?”, 
vroeg Mieris zich af. ,,Een goed 
doel, maar het verkeerde instru-
ment”, zei wethouder Bas van der 
Pol (D66) over het initiatief van het 
CDA, dat door vrijwel de hele op-
positie werd gesteund. Hij zei dat er 
zo snel mogelijk harde afspraken 
worden   gemaakt met alle betrok-
ken partijen. Nog deze week start er 
bovendien een haalbaarheidson-
derzoek voor het nieuwe schoolge-
bouw.  Het initiatiefvoorstel van 
CDA kon dan ook niet op een meer-
derheid rekenen. Om als gemeen-

teraad toch een signaal af te geven 
richting OC Leijpark en het ETZ, 
werd een motie opgesteld die het 
college opdroeg om in het voorjaar 
van 2023 met een nieuw voorstel te 
komen om de schoollocatie alsnog 
in het bestemmingsplan op te ne-
men. Die motie kon Van der Pol wel 
omarmen en kreeg unanieme steun 
van de raad. Die raad kon vervol-
gens ook instemmen met het be-
stemmingsplan voor de transfor-
matie die tussen 2040 en 2050 moet 
resulteren in een volledig nieuw 
ziekenhuis. Een van de eerste en 
belangrijkste veranderingen is de 
samenvoeging van alle spoedei-
sende hulp op één locatie. 
 – Erik van Hest

l 
Er is toch niemand in 
de raad die denkt dat 
het ETZ zich daaraan 
niet zal houden?
 – Bea Mieris, raadslid PVDA


